

中国科技论文统计核心期刊
国际 CODEN 中心收录期刊
《中国科学引文数据库》来源期刊
国际连续出版物数据系统收录期刊
ICONDA 国际建筑文献数据库收录期刊
中国科技期刊文摘(CSTA)英文版
数据库收录期刊
《中国学术期刊(光盘版)》
检索与评价数据规范执行优秀期刊



建筑科学

JIANZHU KEXUE

(月刊)

第 27 卷 第 3 期(总第 164 期)
2011 年 3 月 20 日出版
(1985 年创刊)

主 办:中国建筑科学研究院
编 辑:《建筑科学》编辑部
地 址:北京北三环东路 30 号
邮 编:100013
电 话:010-64517786,84272776
传 真:010-84272776
E-mail:busc@263.net
<http://jzlx.chinajournal.net.cn>

总 编:赵基达
主 编:吴元炜
副 主 编:崔建友
执行副主编:吴立民

* * * * *

印 刷:北京时捷印刷有限公司
国 内 发 行:全国各地邮局订阅
邮发代号:2—381
零 售:中国建筑科学研究院
《建筑科学》编辑部发行室
国 外 发 行:中国国际图书贸易总公司
(北京 399 信箱)
广 告 经 营 许 可 证:京朝工商广字
第 0209 号(101)

目 次

应用研究

- 地铁隧道施工对周边环境影响的数值分析方法适宜性评价及其改进方法 藤延京, 姚爱军, 魏朝阳, 等(1)
消能减震结构的试算设计方法 郑久建, 唐曹明, 刘 雪(5)
可靠性评估知识库的研究与实现 左勇志, 李伟峰, 刘育民, 等(9)
土坎乌江大桥准直点激光投射式挠度监测系统 张奔牛, 石玲莉, 周志祥, 等(14)
考虑覆盖层对地基应力分散效应的地基沉降计算方法探讨 陈泽广, 许斌霜, 沈水龙(17)
地下巷道围岩变形规律的实测研究 申金生, 郭院成(21)
黄土地区载体桩成桩质量应用测试研究 郭志勇, 郭亚飞, 李伟红, 等(25)
作用在柔性支护结构上的水及土压力的分析与探讨 斯雪梅, 邓庆阳, 孟胜国, 等(28)

计算分析

- 组合网架结构抗剪连接设计 柳 锋, 周文明(34)
生石灰桩挤密地基过程的弹性解答 米海珍, 胡燕妮, 高 春(38)
层状黏性填土的主动土压力的理论研究与计算分析 蒋希雁, 底素卫, 李雪飞(41)

- 不同加载顺序对微型桩承载特性的影响 陈 正, 苏润建(45)
软土应力各向异性对基坑开挖变形影响的机理分析 廖俊展, 黄茂松(49)

试验研究

- 新型双钢管约束屈曲支撑的试验研究 殷占忠, 王秀丽(55)
圆柱形玄武岩纤维增强混凝土试件力学性能的试验研究 刘永胜, 高 栋, 熊智文(59)
四角钢连接框架—薄钢板墙结构抗震性能试验研究 虎 奇, 郝际平, 解 瑞, 等(62)
铝合金桥面板的耐磨试验研究及寿命评估 班慧勇, 王元清, 李吉勤, 等(66)
黄土的流变特性分析 赵 玲, 葛 科, 刘恩龙(69)
乳化沥青和可再分散乳胶粉用于 EPS 保温砂浆制备的对比试验研究 杨海龙, 孔祥明, 吴纯超, 等(74)
二次注浆微型桩水平承载力试验与数值模拟研究 郭 亮, 周 峰, 李俊才, 等(78)
既有建筑桩基础再设计地基承载力和沉降计算方法的试验研究 李 勇, 藤延京(84)

工程实践

- 加蓬国家体育场看台罩棚结构设计 曹登敬, 郝成新, 刘 枫(87)
施工阶段非线性分析在惠阳体育会展中心施工中的应用 戚 豹, 廉文梅(90)
某工程拔柱加固设计 余立荣, 陈 港(94)
载体桩技术在湿陷性黄土地区应用 苏迎社(97)
松散场地深基坑多级土钉墙支护技术 林 森, 张 科(100)

综述 & 论坛

- 高校公共教学楼设计探析 唐洪刚(103)
瑞典共生城理念及其在住区规划与建设中的实践 于 萍, 陈效述(106)

* * * * *

[期刊基本参数] CN11-1962/TU * 1985 * m * 16 * 112 * zh * P * ¥ 10.00 * 8000 * 28 * 2011-03

BUILDING SCIENCE

(Monthly Journal)

No. 3 Vol. 27, March 2011

(Initial Issue in 1985)

Director: China Academy of Building Research
Edited & Published:
Editorial Committee of
BUILDING SCIENCE
Address:
30 Bei San Huan Dong Lu,
Beijing 100013, China
Tel: 86-10-64517786
Fax: 86-10-84272776
E-mail: busc@263.net
<http://jzkh.chinajournal.net.cn>

Managing Editor: ZHAO Ji-da
Chief Editor: WU Yuan-wei
Deputy Chief Editor: WU Li-min
CUI Jian-you

* * * * *
Distributed in China:
Post Office Code Name 2-381

Distributed Abroad:
China International Book Trading Corporation
(GUO JI SHU DIAN)
P. O. Box 399, Beijing, China

CONTENTS

Research

- Suitability Assessment and Improved Method for Numerical Analysis of Peripheral Environment Impact in Subway Tunnel Construction TENG Yan-jing, et al. (1)
Trying-Parameter Design Procedure of Seismic Design with Supplemental Energy Dissipation Devices ZHENG Jiu-jian, et al. (5)
Research and Implementation on Knowledge Repository of the Reliability Evaluation ZUO Yong-zhi, et al. (9)
Collimation Laser Projection Sensor for Deflection Measurement on Tukang Wujiang Bridge ZHANG Ben-ni, et al. (14)
An Evaluation Approach of Final Settlement for Foundation via Considering Stress Dispersion Effect due to Existence of Top Crust CHEN Ze-guang, et al. (17)
Field Study on the Deformation Law of Adjacent Beds in Underground Roadway SHEN Jin-sheng, et al. (21)
Research on the Testing and Application of Quality of Ram-compacted Piles with Bearing Base in Loess Area GUO Zhi-yong, et al. (25)
Analysis and Discussion of Water and Earth Pressure on the Flexible Supporting Structure JIN Xue-mei, et al. (28)

Computation

- Design of the Shear Connector of the Composite Space Truss System LIU Feng, et al. (34)
An Elasticity Solution of Quicklime Pile Compacts Ground MI Hai-zhen, et al. (38)
Research and Analysis of Active Earth Pressure on Retaining Walls with Layered Cohesive Backfills JIANG Xi-yan, et al. (41)
The Influence of Different Loading Sequence on Bearing Behavior of Micropile CHEN Zheng, et al. (45)

Experimental

- Mechanism Analysis of the Anisotropic Behavior of Soft Soil and Its Effect on the Deformation of Deep Excavations LIAO Jun-zhan, et al. (49)
Experimental Study on Double-tube Buckling Restrained Braces with Contact Rings YIN Zhan-zhong, et al. (55)
Study on the Mechanical Properties of Cylindrical BFRC Samples LIU Yong-sheng, et al. (59)
Experimental Study on Seismic Behavior of Four-Angle Composite Steel Frame with Thin Steel Plate Shear Walls HU Qi, et al. (62)
Experimental Research and Life Assessment on the Wear Ability and Corrosion Resistance of Aluminum Alloy Bridge Decks BAN Hui-yong, et al.(66)
Study on the Rheological Properties of Loess ZHAO Ling, et al. (69)
Comparative Investigation on Asphalt Emulsion and Redispersible Polymer Powder for Preparation of Polystyrene Grain Thermal Insulation Mortars YANG Hai-long et al. (74)
Experiment and Numerical Simulation Analysis on Horizontal Bearing Capacity Secondary Grouting Micro-piles GUO Liang, et al. (78)
Experimental Study on Redesign of Pile Foundation LI Yong, et al. (84)

Experience in Engineering

- Design of the Canopy Structure of Gabon National Stadium CAO Deng-jing, et al. (87)
Nonlinear Analysis Applied to Construction Phase of Steel-tube Truss Structure for Huiyang Sports Convention & Exhibition Center QI Bao, et al(90)
Retrofitting Design of Removing a Column in a Building YU Li-rong, et al. (94)
Application of Vector Piles Technology in Collapsible Loess Area SU Ying-she(97)

- Analysis of Pre-Stressed Composite Soil Nailing in Soft Clay Excavation LIN Sen, et al. (100)

Forum

- Research on Design of University Public Academic Buildings TANG Hong-gang(103)
Swedish Symbiocity Concept and Its Implementation in Urban Planning and Construction YU Ping, et al. (106)